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Žádné super dobré vyhlídky nás v dalších letech nečekají. Zdrojem problémů bude energetická
krize. Z části je vyvolaná evropskými politiky a snahou o Green Deal, což není nic jiného, než
zbytečné obětování Evropy ve jménu CO2.

Nyní, v celosvětovém růstu cen energie, jsou ohlašovány očekávané ceny plynu a elektřiny v
Čechách. Nárůst bude v desítkách procent. U elektřiny je očekáváno cca 30%, u plynu cca
50%. 

Takové zvýšení cen by se promítlo naprosto do všeho. To se nebavíme o inflaci 10%, ale klidně
reálně 15-20%. Když si každý udělá svůj spotřební koš, dokáže si to představit mnohem lépe.
Do toho nevznikají žádné nové energetické zdroje a my pořád ještě fungujeme jako vývozce
elektřiny. Poskytujeme Německu polštář pro jeho likvidaci Evropy a odstavení jaderek. A
protože táhneme s EU, tak si nevyjednáváme dlouhodobé kontrakty za rozumné ceny s
Ruskem, ale doufáme, že za tržní ceny koupíme ruský plyn přes německé burzy. To pak asi
nebude ruský...  O dostavbě Temelína a Dukovan se mluví desítky let, ale fakticky se to  
nepřiblížilo. Snahou vyřadit Rusy se naopak šance na dostavbu zmenšuje. Jsme energeticky
velmi nenažraná společnost, ale ostatní státy EU jsou na tom ještě hůře.

Bohužel v případě ČR o nějaké dlouhodobé energetické politice nemůžeme mluvit a proto není
šance na zlepšení minimálně ve střednědobém horizontu 10-15 let.

Škodovka nyní zastavuje výrobu a tisíce lidí a navázaných firem budou postiženy. Český
autoland se zastaví se všemi důsledky. To situaci také neprospěje. Docela by mě zajímala cena
aut, které x měsíců stojí na odstavné ploše poté, co se přehoupne nový rok. Uvidíme, co to
bude stát na dotacích, na které se opět složí hlavně pracující.

Ale ani zahraniční vztahy nemáme dobré. S Polskem je nyní tématem Turow, který pokrývá cca
7% polské spotřeby elektřiny. Těžko jej odstaví. Pro Německo jsme jenom zdroj levné práce a
krmelec. Rusko jsme okopávali již před Vrběticemi. USA v čele se senilním prezidentem a BLM
také není partner do nepohody.  ČR je zdroj divident, jinak po nás neštěkne ani pes. 
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Nová vláda se bude orientovat na Brusel a zkusí na mrtvém koni dojet co nejdále. Protože než
samostaně něco vymýšlet, je pohodlnější ohánět se Evropou, která řeší podobné problémy. Ale
je to jako v životě, pro někoho je nějaká událost problém, pro jiného příležitost, třetí si toho ani
nevšimne. Nelze očekávat, že z úrovně Evropy může přijít něco, co nám pomůže, protože
jednotlivé státy mají jiné podmínky, cíle a strukturu hospodářství a koneckonců i složení
nákupního košíku.  Dotace a nařízení na evropské úrovni elektřinu nevyrobí. Leda by ty
statisíce úředníků šlapaly na kole a vyráběly proud dynamem.

{jcomments on}
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